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Jak zaprojektować ogród zimowy, który
pasuje do bryły budynku?
Ogród zimowy to nie tylko dodatkowa przestrzeń, ale element architektury domu. Źle
zaprojektowany zaburza proporcje i obniża wartość estetyczną budynku. Dobrze wykonany – staje się
spójnym przedłużeniem bryły, dodaje światła i funkcjonalności. Poniższa lista pomoże zwrócić uwagę
na najważniejsze aspekty.

BRYŁA I PROPORCJE
☐ Czy ogród zimowy jest proporcjonalny do istniejącego budynku (nie przytłacza elewacji, nie jest za
wąski)?
☐ Czy jego wysokość harmonizuje z kondygnacjami (np. nie „przycina” okien ani gzymsów)?
☐ Czy forma dachu (płaski, pulpitowy, wielospadowy) koresponduje z głównym dachem budynku?
☐ Czy zaprojektowano odpowiednie przejście między wnętrzem domu a ogrodem zimowym (np.
szerokie drzwi przesuwne)?

MATERIAŁY I KOLORYSTYKA
☐ Czy profile aluminiowe/PCV/drewniane są w kolorze pasującym do stolarki budynku?
☐ Czy zastosowane przeszklenia mają takie same podziały jak okna domu (symetria, rytm)?
☐ Czy cokoły, ściany i obróbki są wykonane z materiałów nawiązujących do elewacji (np. klinkier,
tynk, kamień)?
☐ Czy zastosowane szyby (np. przeciwsłoneczne, niskoemisyjne) nie zakłócają wizualnej spójności
elewacji?

FUNKCJONALNOŚĆ I UKŁAD
☐ Czy lokalizacja ogrodu zimowego odpowiada kierunkom świata (południe – jasny i ciepły, północ –
chłodny, oszczędniejszy energetycznie)?
☐ Czy przewidziano logiczny układ komunikacyjny (wejście do ogrodu, przejście do salonu, dostęp do
tarasu)?
☐ Czy ogród zimowy nie zasłania okien w innych pomieszczeniach?
☐ Czy strefa wewnętrzna (jadalnia, wypoczynek, rośliny) pasuje do funkcji domu?

KONSTRUKCJA I TECHNIKA
☐ Czy konstrukcja ogrodu zimowego została dostosowana do obciążeń śniegiem i wiatrem?
☐ Czy dach jest zaprojektowany tak, aby uniknąć zacieków i problemów z odprowadzeniem wody?
☐ Czy zapewniono odpowiednią wentylację i ogrzewanie, aby uniknąć kondensacji pary wodnej na
szybach?
☐ Czy system zacienienia (rolety, markizy, szkło przeciwsłoneczne) nie zaburza wyglądu, a
jednocześnie działa skutecznie?

INTEGRACJA Z BUDYNKIEM
☐ Czy ogród zimowy został zaprojektowany razem z architektem budynku (lub w porozumieniu z
nim)?
☐ Czy dach ogrodu nie koliduje z istniejącymi elementami (rynny, balkony, okapy)?
☐ Czy ogród zimowy został wpisany w linię zabudowy i nie tworzy wrażenia „doklejonej bryły”?
☐ Czy przewidziano izolację cieplną fundamentu i połączenia z budynkiem?

ESTETYKA I OTOCZENIE
☐ Czy ogród zimowy komponuje się również z ogrodem i tarasem (np. kontynuacja nawierzchni)?
☐ Czy nocne oświetlenie ogrodu zimowego współgra z iluminacją domu?
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☐ Czy bryła ogrodu zimowego dodaje wartości estetycznej całemu budynkowi, a nie konkuruje z nim?

Warto pamiętać: najczęstszy błąd to projektowanie ogrodu zimowego jako „szklarni przyklejonej do
domu”. Najlepszy efekt daje uwzględnienie ogrodu już na etapie projektu budynku albo współpraca z
architektem, który potrafi zachować proporcje i materiały spójne z elewacją.
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